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Abstract: 

The Legal Protection of Gray literature: 

 A Proposed Vision for Establishing a Digital Platform for Documentation and 

Accessibility across Egyptian Knowledge Bank (EKB)

 
This study represents a new type of scientific study that combines the disciplines of 

law and information technology, which means interdisciplinary studies, and it is a 

recent trend that comes as a pioneer of the Egyptian State 2030, which encourages 

cooperation between scientific projects and new innovations and advances progress. 

The study aimed to identify intellectual property, its importance, and conditions for 

its protection and review research efforts in this field. On the other hand, it discussed 

the definition of gray literature, its importance, the mechanisms available for its digital 

integration in the environment, and regional and international experiences to 

document it and make it available via the Internet. The study also proposes to create 

a digital platform to document and make this type of literature available in Egypt for 

scholars. 

Although gray literature, especially research drafts and scientific journal articles 

under publication, is considered an important source of information, documenting and 

making it available would eliminate the problem of duplication of research topics. 

Attempts to make it available online in Egypt still need to be expanded, in addition to 

the weakness of the legal protection provided by Egyptian Intellectual Property 

Protection No. (82) of 2002 for this type of literature, especially in the digital 

environment. Hence, the study aimed to propose a model for a digital platform to 

document gray literature and make it available via the web through the Egyptian 

Knowledge Bank. To achieve the desired study objectives, the study adopted two basic 

scientific research methods: the survey method and the descriptive analytical method 

with the checklist as a tool for collecting its data. The study found poor availability of 

gray literature in Egypt and weak legal protection provided by the Intellectual 

Property Law, which has become inappropriate considering the digital environment, 

and It recommended adopting the proposal to establish a digital platform to document 

gray literature in Egypt by the competent authorities. 

 
Keywords: Gray Literature, Intellectual Property, Copyright, Digital Platforms. 
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Functional Requirements

غريب شلقامي أستاذ القانون المدني  الأستاذ الدكتور/ شحاتة  ھذه الدراسة يقوم بها  
المدرس بقسم المكتبات    ،الباحث/ عمرو حسن فتوح   ومشاركة  بكلية الحقوق جامعة

الجديد الوادي  بجامعة  للأدب  بعنوان  .  أسيوط  والمعلومات  القانونية  "الحماية 
بنك   بوابة  عبر  وإتاحته  لتوثيقه  رقمية  منصة  لإنشاء  مقترحة  رؤية  الرمادي: 

   .المعرفة المصري "
ھو المنشوووووورات التي ي وووووعو ب      :Gray Literatureالأدب الرماادي   ▪

الو ووووووه  ليهوا عبر ا،نترنوت، حيوث ي مكن طلبهوا من موالكيهوا أو من   ه  
الجهات التي أ وووودرتها، وتشوووومهي التقارير اللنية، والمطبوعات الحكومية،  
والاح وووووا يوات، وأعمواه الم تمرات، والأطروحوات الجوامعيوة، ومقوالات  

 وغيرھا، ويشمهيالدوريات قيد النشر، والمسودات البحثية  
:  Scientific (Ideas) Draftsالمسودات البحثية/ أو الأفكار البحثية   ▪

ھي منشورات علمية غير رسمية؛ أي لم ت قدم للنشر وما زالت قيد ا،عداد،  
وتقبه التعديه من   ه تعليقات ال براء المتطوعين من جميع أنحاء العالم، 

الرمادي   الأدب  مستودعات  من   ه  متاحة   Preprintوتكون 
Repositories. 

ھي منشورات علمية  :   In press Articlesمقالات الدوريات قيد النشر   ▪
رسمية قيد النشر، ولا تقبه التعديه حيث  نها اجتازت مرحلة المراجعة العلمية  

Peer review    وق بلت للنشر   ه فترة زمنية معينة. وغالبًا ما تكون متاحة
 بن ها الكامه أي  ت تاح بيانتها الببليوجرافية والمست لص فقط. 

 

 والله من وراء الق د ،،، 
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▪ 
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Technical Requirements

Authorization & Encryption

▪ 

▪ (SSL) 

Backup

▪ 

.

▪  

Compatibility

▪ Chrome/ Mozilla/ 

Explorer

▪ Tablets/PC/ 

Smartphone's 

▪ XHTML 

Support

▪ Online Help

▪ TutorialDocumentation

▪ RSS

▪ FAQ

▪  

Accessibility
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  فتوح

▪ 

▪  
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  فتوح

.

 

 

 

 

 

. 
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 أنا، ]اسم الشخص[أقر 
 مقيم في ]عنوان الشخص[  

بمس وليتي الكاملة والقانونية عن المحتوى الذي أقوم بتحميله أو نشره على المن ة  
، وأتلهم ، وأتعهد بالامتثاه لجميع القوانين واللوا ح المعموه بها "و ث ق"الرقمية  

لأي   رفعي  عند  أنه  ن وً ا،  تمامًا  كانت  سواء  الرقمية،  المن ة  على  محتوى 
 ورًا، فيديوھات، أو أي نوع آ ر من المحتوى، فإنني أتحمه المس ولية الكاملة  

مدرك للعواقب القانونية المحتملة في حالة انتهاكي لحقوق الآ رين أو    نيوأن  ها،عن
يحتوي على  أو نشره  أوافق على عدم تحميه أي محتوى  كما    .القوانين المعموه بها

معلومات زا لة أو مضللة، أو يشجع على الكراھية أو ينتهك حقوق ال  و ية  
ملتزم بعدم است دام المن ة الرقمية لأغراض غير قانونية أو غير    ني وأن  ،للآ رين
بحثية  لى    .أ  قية المحتوى من (مسودة  تغيير حالة  بتقديم طلب  لزم  م  أنني  كما 

) شهر 12د النشر  لى مقاه منشور) في غضون (مقاه قيد النشر) ومن (مقاه قي
من   الآ رين  الباحثين  على  اللر ة  أفوت  لا  حتى  للمحتوى؛  رفعي  تاريخ  من 

المنشورة على المن ة. البحثية  أنني أدرك  است دام الأفكار  بأن ھذا ا،قرار   كما 
يعتبر ملزمًا وفعالًا بمجرد تحميلي أو نشري لأي محتوى على المن ة الرقمية،  
وأتعهد بالامتثاه لجميع القوانين والشروط المن وص عليها فيما يتعلق بالمحتوى  

 .المرفوع على المن ة الرقمية
 

 تاريخ الإقرار: ]تاريخ اليوم[
 توقيع: ]توقيع الشخص[ 

 


